
Vamberecká veřejnost,
sportovní nepochybně, ta
ostatní pravděpodobně, ve
většině případů zaregistro-
vala významnou změnu, jež
se odehrála k 1. lednu 2005
ve vambereckém sportu.

K tomuto datu TJ Baník
Vamberk převedla bezúplatně
všechna svoje sportoviště na
město. Změna je to významná z
více důvodů, hlavně však proto,
že se jedná o majetek objemově
přesahující 10 mil. Kč, přičemž
ho představuje sportovní hala a
její okolí a areál fotbalového sta-
dionu s tenisovými kurty a rov-
něž s okolím.

Když jsme před řadou měsíců
zahájili jednání o tomto převo-
du, zdaleka jsme ve vedení měs-
ta nejásali, nebo� nám bylo a stá-
le je jasné, že se jedná o velmi
složitý krok. Složitost podporo-
valy obavy, zda město bude
schopno provozování sportu
zvládat nejen po organizační,
materiálně technické, ale zejmé-
na po finanční stránce. Hlavou
se nám honily myšlenky charak-
teru, zda potom představitelé TJ
Baník nevsadí na to, že město se
postará a nenechají ho proto na
holičkách. Absolvovaná jednání
sice obavy úplně neodstranila,
ale zmírnila. Vedení Baníku ví,
že povinnost organizovat a fi-
nančně zabezpečovat svoje oddí-
ly má nadále a že bez aktivního
přístupu, tj. bez zajiš�ování vše-
ho potřebného, nelze sport pro-
vozovat na odpovídající úrovni.

Nicméně jakkoli obavy byly a
existují, potřeba zastřešit všech-
ny tělovýchovné jednoty a oddí-
ly a vytvořit jim pokud možno
rovné podmínky pro sportování,
ale i zájem zefektivnit výdaje
města na sport, vše rozhodly. 

Výdaje na sport byly i do letoš-
ního ledna nedílnou součástí
rozpočtu města, a to velice vý-

znamnou. Z tohoto pohledu se
tedy mnoho nemění. I v době,
kdy hala a areál fotbalového
hřiště byly majetkem TJ Baník,
město poskytovalo finanční pro-
středky na jejich investiční čin-
nost, konkrétně v posledních le-
tech to byl třetinový podíl na o-
pravu střechy sportovní haly, za-
placení opravy podlahy v míst-
nosti pro stolní tenis, dále pro-
středky na správu a údržbu haly
a stadionu aj.  Pravdou je, že
větší část investičních prostřed-
ků pocházela zásluhou vedení
TJ Baník Vamberk z dotací nad-
řízených orgánů. Dotace však
byly podmíněny účastí města.
A město za současného vedení
nikdy dlouho neváhalo a udělalo
vše, aby věci pomohlo a aby na-
bízející se finance do města
mohly přijít. Ostatně je to pří-
stup, který uplatňujeme celop-
lošně a ve všech aktivitách.
Nepodniknout vše potřebné k
získání takovýchto prostředků
považujeme za nezodpovědné
až trestuhodné. 

(dokončení na str. 5)

ROČNÍK 15/ ČÍSLO 2 ÚNOR 2005

Zajímavosti (nejen) z radnice
● Ředitelství silnic a dálnic Hradec
Králové zahájilo výkup pozemků
pro výstavbu poslední - třetí - eta-
py obchvatu Vamberka. Tento krok
je v souladu s celkovým harmono-
gramem stavby a dává tak velkou
naději, že stavba bude koncem ro-
ku 2006 zahájena.
● Město Vamberk vlastní akcie
Krematoria Jaroměř, a. s.. Místo-
starosta města ing. Josef Marti-
nek se pravidelně účastní jedná-
ní valných hromad. Na základě
informací, které získal na po-
slední valné hromadě, konané v
lednu t. r., zahájil kroky vedoucí
k efektivnímu finančnímu zhod-
nocení těchto akcií. 

● Některé domácnosti neobdržely
prosincový VZ, šetřením bylo zjiš-
těno, že pracovnice tiskárny
Uniprint Rychnov, která zastupo-
vala nemocnou kolegyni, nepředa-
la určený počet výtisků České poš-
tě ke konečnému doručení. Vedení
tiskárny se všem postiženým za to-
to nedopatření omlouvá.
● Starosta města Ing. Jiří Mazúch
byl zvolen členem Výboru pro ce-
stovní ruch Zastupitelstva Králo-
véhradeckého kraje, první zasedá-
ní výboru se uskutečnilo v úterý
25. ledna 2005. 
● Sekretářka starosty a tajemní-
ka města Bc. Martina Olšavská
složila úspěšně poslední zkoušku

na Vysoké škole ekonomické v
Praze a bude v únoru t. r. slav-
nostně promována inženýrkou
ekonomie.     
● Sdělení dopisovatelům VZ -
opětovně připomínáme, že uzá-
věrka příspěvků pro příslušný
měsíc je 20. dne měsíce předchá-
zejícího. Tím, že jsme se snažili
vyhovět vašim požadavkům na
oddálení uzávěrky jsme způso-
bovali komplikace dalším pra-
covníkům a tiskárně. Ve svém
důsledku to vedlo k opožděné-
mu vydávání VZ. Příspěvky, kte-
ré redakce obdrží po tomto datu,
budou zveřejněny v čísle příštím.
Děkujeme za pochopení.        JŠ

ŠKOLA HLEDÁ 
SUPERSTAR
Školní družina spolu se školním časopisem
Podlavičník vyhlásila celoškolní soutěž ve zpěvu
Hledáme naši SuperStar.                     (více na str. 6)

Vamberk a sport 
- postaru i nově



Ze zasedání Rady města
Rada města Vamberk se na
svém 51. zasedání dne 22.
prosince 2004 usnesla:
1) Schvaluje plnění usnesení z

Rady města č. 50, trvající
úkoly - 19/13, 21/2, 27/4 a
5, 31/20, 39/2, 41/4, 46/2,
47/8 a 49/10.

2) Rozhodla na jednání RM v
lednu 2005 přizvat vedoucího
Stavebního úřadu ve Vam-
berku.

3) Projednala návrh na organi-
zaci sportu ve městě, rozhod-
la po dobu 6-ti měsíců zacho-
vat současný stav a v druhém
čtvrtletí 2005 přijmout ko-
nečné řešení.

4) Projednala nabídku na kame-
rový systém ve městě a roz-
hodla v roce 2005 kamerový
systém nezřizovat.

5) Neakceptuje nabídku PREMI-
ER SERVISU, s.r.o. Jaroměř
na čištění odpadních vod pro-
střednictvím AQUA SERVISU,
a.s. Rychnov nad Kněžnou a
trvá na původní částce 3 mili-
ony Kč.

6) Schvaluje úhradu neinvestič-
ních nákladů za děti z Vam-
berka docházející do MŠ
Roveň a ukládá svolat jednání
zainteresovaných stran ohled-
ně dalšího období.

7) Odkládá návrh na zřízení
místa placené osobní asistent-

ky na příští zasedání RM a
požaduje na něm účast ve-
doucí sociální odboru města a
ředitelky MŠ Láň Rychnov
nad Kněžnou.

8) Projednala opětovnou stíž-
nost na soužití s romskými
spoluobčany a požaduje tuto
záležitost řešit s pomocí rom-
ského aktivisty.

9) Na základě doporučení výbě-
rové komise rozhodla o jme-
nování paní Evy Švecové ředi-
telkou organizace KRAJKA -
středisko pro volný čas, Vam-
berk.

10) Bere na vědomí oznámení
ředitelky ZŠ Vamberk
ohledně provozu školy a
školní družiny  po dobu vá-
nočních prázdnin.

11) Bere na vědomí vyjádření
jednatele ADEVY - školní jí-
delny, s.r.o. k připomínkám
stravovací komise.

12) Odkládá rozhodnutí o zve-
řejnění možnosti prodat po-
zemek p. č. 816/2 v k. ú.
Vamberk na jednání příští
RM po posouzení na místě
samém. 

13) Schvaluje ukončení nájem-
ního vztahu k parcele č.
516/1 v k. ú. Vamberk mezi
Městem Vamberk a Pewa-
gem dohodou k 31. 12.
2004.

Leden 12 26                         
Únor 7 RR 9 14 ZZ 23                   
Březen 9 23                        
Duben 4 RR 6 11 ZZ 20 
Květen 4 18
Červen 1 13 RR 15 20 ZZ 29  
Červenec     20
Srpen           24
Září 7 12 RR 19 ZZ 21  
Říjen 5 19
Listopad 2 23
Prosinec 5 RR 7 12 ZZ 21                   

Zasedání RM se konají ve středu od 15,00 hod, rozšířená RM
se koná v pondělí, týden před zasedáním zastupitelstva a začíná
v 17,00 hodin za účasti všech zastupitelů jako příprava na ve-
řejné zasedání zastupitelstva, ZZ začíná v 19,00 v MK
Sokolovna.

Pokud bude svoláno jednání RM či ZZ v jiném termínu je pova-
žováno za mimořádné a další jednání následují dle tohoto plánu.

Materiály nutné k prostudování budou předávány nejpozději v
pátek před jednáním RM.                    JŠ

Statistika za rok 2004 - matrika
V r. 2004 bylo na zdejším matričním úřadě předáno 781 no-

vých občanských průkazů a 464 cestovních pasů - celkem 1245
osobních dokladů.

Bylo  ověřeno 2066 kopií listin a podpisů  za cca 86 tisíc Kč. O
výpis z rejstříku trestů požádalo 208 občanů. Bylo sepsáno cel-
kem 25 zápisů o určení otcovství, z toho 22  k dítěti ještě nena-
rozenému. Ve Vamberku uzavřelo sňatek 16 manželských dvojic,
v Potštejně na nádvoří hradu 8 a v Lupenici u památných lip jed-
ni novomanželé. Žádost o vydání osvědčení o státním občanství
ČR k prvnímu občanskému průkazu podalo celkem 58 dětí. Do
matričních knih úmrtí bylo ve Vamberku zapsáno 7 zemřelých,  v
Potštejně 5, Rybné nad Zdobnicí 2, Lupenici 1 a v Záměli  také 1.

Milada Nováková, matrikářka

Sociální odbor na Městském
úřadu ve Vamberku 

poskytuje sociální dávky a služby občanům, kteří mají trvalé byd-
liště v těchto spádových obcích: Brná, Lhoty u Potštejna, Lupenice,
Merklovice, Peklo, Polom, Potštejn, Proruby, Rybná nad Zdobicí,
Vamberk, Záměl.

Tyto dávky jsou poskytovány občanům, jejichž příjmy nedosahují
životního minima a kteří si nemohou tyto příjmy zvýšit vzhledem ke
svém věku, zdravotnímu stavu nebo z jiných vážných důvodů vlast-
ním přičiněním, zejména vlastní prací.

V roce 2004 požádalo 98 rodin s nezaopatřenými dětmi o dávku
sociální péče k zajištění výživy a ostatních základních osobních po-
třeb a nezbytných nákladů na domácnost. Z občanů v situacích jako
je nezaměstnanost, osamělost, propuštění z výkonu trestu a výkonu
vazby atp. požádalo 208 klientů. Příspěvek na individuální dopravu
byl poskytnut 4x. Příspěvek při péči o osobu blízkou nebo jinou ná-
leží občanovi pečujícímu osobně, celodenně a řádně o blízkou oso-
bu nebo jinou osobu, se kterou žije ve společné domácnosti. V roce
2004 požádalo 45 klientů. Občanům používajícím trvale ortopedic-
ké, kompenzační nebo jiné pomůcky mohou pověřené obecní úřady
poskytnout příspěvek na zvýšené výdaje související s používáním
těchto pomůcek, a to až do výše 200,- Kč měsíčně.  O tuto sociální
dávku požádalo 275 klientů. Občanům, kteří jsou starší 70ti let,  ži-
jí osaměle a nepřevyšují výši důchodu 8 000,- Kč, může být poskyt-
nut příspěvek na provoz telefonní účastnické stanice, požádalo 25
klientů.

Všem klientům je poskytována poradenská a informační služba při
řešení jejich problémů, sociální odbor spolupracuje se státními i ne-
státními subjekty na úseku služeb sociální péče s orgány obcí, ško-
lami atd. 

Na veřejné desce ve vstupní hale Městského úřadu ve Vamberku je
vyvěšena nabídka volných pracovních míst Úřadu práce v Rychnově
nad Kněžnou, je aktualizována každých 14 dní.        Jana Volfová

Vážení spoluobčané,
na přelomu roku 2004/2005 jsme opět provedli stručnou statisti-

ku o pohybu občanů v našem správním území. V minulém roce jsme
si trochu posteskli, že se pozvolna stav obyvatel ve Vamberku již ně-
kolik let snižuje.

V současnosti však můžeme uveřejnit, že k 31.12.2004 se město
Vamberk včetně Pekla a Merklovic může pyšnit malým přírůstkem
občanů o 15 osob - k 31.12.2003 mělo město 4 752 obyvatel a k
31.12.2004 jich má tedy již  4 767.
Pro porovnání 2003 2004

Vamberk 4 079 4 083
Peklo 341 344
Merklovice 332 340

V roce 2004 se narodilo 41 občánků, z toho bylo 26 chlapců a 15
děvčátek. Nejvíce narozených bylo v porodnici Rychnov nad
Kněžnou, dále pak v Hradci Králové a Ústí nad Orlicí.

Rozloučili jsme se  zemřelými 29-ti muži a s 16-ti ženami. Z cel-
kového počtu zemřelých bylo 6 občanů mladších 50-ti let.

Další zajímavá statistika je ve věci projednávání přestupků, které jsou
páchány v našem správním území. V roce 2004 jsme zaevidovali 43
přestupků, z nichž nejvíce 26 bylo řešeno dle § 49, odst.1
z.č.200/1990 Sb. v platném znění - přestupek proti občanskému sou-
žití, a dále 14 dle § 50, odst.1 z.č.200/1990 Sb.v platném znění - pře-
stupek proti majetku. 1 přestupek se týkal § 31, odst.1 přestupkového
zákona - přestupek na úseku školství a výchovy mládeže, 1 přestupek
dle § 46, odst.2 přestupkového zákona - ostatní přestupky proti po-
řádku ve státní správě a přestupky proti pořádku v územní samosprá-
vě a 1 dle § 47, odst.1 přestupkového zákona - přestupek proti veřej-
nému pořádku. Z celkového počtu přestupků se nepodařilo vyřešit
8 případů /nedoručitelnost, nedostavení se k přestupkové komisi/.
Tyto přestupky budou dořešeny v roce 2005.       Soňa Mandausová

Plán zasedání Rady města, 
rozšířených RM a ZZ v roce 2005



Na obvodním oddělení
Policie ve Vamberk bylo
provedeno vyhodnocení
bezpečnostní situace v ka-
tastru obce Vamberka za
období od 1.1.2004 do
31.12.2004.

V katastru obce Vamberk za
uvedené období bylo spácháno
celkem 87 trestných činů. Jde o
snížení o 13 trestných činů opro-
ti roku 2003. Z toho jich bylo 36
objasněno. Celková objasněnost
je v katastru obce Vamberk
41,37 %. Přestupků bylo spáchá-
no celkem 97 a jejich objasně-
nost byla okolo 62 %. Jedná se o
přestupky, jak majetkového cha-
rakteru, tak i na úseku občan-
ského soužití. Nejčastějším trest-
ným činem v obci Vamberk je již
tradičně krádež vloupáním. Mezi
zajímavými případy bych uvedl,
že v roce 2004 se policistům
Obvodního oddělení Vamberk ve
spolupráci se Službou kriminální
policie a vyšetřování Rychnov
nad Kněžnou podařilo objasnit
požár skladovací haly v obci
Merklovice, kde se škoda vyšpl-
hala nad 1 milion korun. Tento
požár založil v té době teprve
14letý nezletilý chlapec. Dále se
v roce 2004 podařilo objasnit
vloupání do rekreační chalupy v
osadě Hájek - Polom, kdy dva
pachatelé ( jeden mladistvý) se
vloupali do rekreační chalupy, ve
které odcizili část vybavení a
zbytek bezohledně rozbili. Tímto
majiteli způsobili škodu blížící se
k 500.000,-Kč. Své jednání kona-
li v opilosti. Bezpečnostní situaci
v katastru obce Vamberk může-
me vyhodnotit jako obdobnou s
rokem 2003. 

Ze strany Policie ČR Vamberk
je snaha působit preventivně a
tím zabraňovat trestné činnosti,
a proto bych apeloval na větší
obezřetnost a bdělost občanů vů-
či svému okolí a v případě zjiště-
ní nějakého poznatku nebát se
a informovat zdejší policii.

Spolupráce s Městským úřa-
dem ve Vamberku je na velice
dobré úrovni a to především se
sociálním odboru, evidencí oby-
vatel a matrikou. Ze strany poli-
cistů je usilováno o to, aby tato
spolupráce se i nadále rozvíjela
ku prospěchu občanů.

Celkově bylo na Obvodním od-
dělení Policie ČR ve Vamberku
za rok 2004 šetřeno 145 trest-
ných činů. Celková objasněnost

u trestných činů činila 46,85 %.
Dále bylo zpracováno celkem
154 přestupků.

V průběhu roku 2004 byly ulo-
ženy pokuty v blokovém řízení v

celkové výši 164.500,- Kč a to
převážně za přestupky na úseku
veřejného pořádku, majetku a
dopravy. V rámci dohledu nad
BESIP bylo policisty OOP Vam-

berk zjištěno za rok 2004 celkem
16 řidičů, kteří před jízdou poži-
li alkoholické nápoje.   

pprap. Kmec Miroslav
kpt. Martinec Josef
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Kalkulace nákladů na pitnou 
a odkanalizovanou vodu pro rok 2005

Vyhodnocení bezpečnostní situace 
v katastru města Vamberk
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Hospody 
v Merklovicích

Nejstarší hospodou v Merklo-
vicích byl podle dostupných
záznamů hostinec v zeměděl-
ské usedlosti čp. 85. Už v roce
1688, jak je zapsáno v knize
katastru naší obce, která je ulo-
žena ve státním archivu
v Praze, se hospodářské used-
losti - při níž je pivní a pálený
šenk - ujal za 110 kop Václav
Král. V tu dobu patřilo k used-
losti 16,5 jiter polí a luk a 11 ji-
ter lesa.

Od roku 1688 do zrušení pro-
vozu hospody se vystřídalo na
činnosti hospody 16 vlastníků.
Posledním vlastníkem hospody
byla vdova po Josefu Zahrad-
níkovi, která ukončila provoz
šenku počátkem 20. století.
V původní budově byla velká
obytná místnost, která sloužila
provozu šenku a také k taneč-
ním zábavám. Do roku 1879 to
byl jediný taneční sál v Merklo-
vicích, které v tu dobu měly ví-
ce jak 700 obyvatel. Dnes tento
dům patří rodině po Karlu
Müllerovi čp. 85.

Druhá hospoda v Merklo-
vicích byla krátkou dobu v hos-
podářské usedlosti čp. 24. Tuto
usedlost vlastnila rodina
Františka a Anny Hájkové od
roku 1885, zde manželé zřídili
hospodu bez tanečního sálu.
Byl tu jen výčep piva a alkoho-
lických nápojů.

Provoz hospody trval do roku
1899, kdy usedlost koupil nový
majitel, který hospodu nepro-
vozoval. Nynější objekt vlastní
p. Josef Bartoš čp. 80.

Další, už třetí hospoda té do-
by, vznikla v Merklovicích, když
pan Hynek Kléma koupil budo-
vu čp. 104 od paní Marie
Cabalkové a zřídil v tomto do-
mě další hospodu. Budova byla
dost rozsáhlá, v jejich prosto-
rách provozoval p. Novotný ko-
vářské řemeslo a ještě v ní krát-
ce byla jedna třída zdejší školy.

Celé dosavadní zařízení budo-
vy adaptoval pan Kléma na hos-
podu s tanečním sálem a provi-
zorním jevištěm, kde se už hrá-
la divadla. V roce 1921 počát-
kem srpna došlo k požáru na
sousedním domě č. 80, kde se
požár podařilo uhasit a chalupa
byla zachráněna. Od tohoto po-
žáru se vznítila Klémova hospo-
da a ta vyhořela do základů.

Na místě spáleniště postavil
tehdejší majitel František
Kléma hospodu novou se sálem
podstatně větším, se stabilním
jevištěm, kupeckým krámem
a bytem pro hostinského.

V tu dobu byla u merklovic-
kých občanů velmi oblíbená
činnost ochotnického divadla,
které mělo dosud sídlo ve vyho-
řelé hospodě. Budova pro
ochotnickou činnost a taneční

zábavy chyběla každému obča-
nu, proto byl velký zájem míst-
ní veřejnosti co nejrychleji po-
stavit hospodu znovu. Tento zá-
měr a zájem občanů o práci na
novostavbě hospody se povedl.
V prosinci r. 1921 byla nová bu-
dova dána do provozu a na
Mikuláše toho roku se konala
Mikulášská zábava.

Budova byla až do znárodnění
v roce 1952 používána jako
hostinec a obchod se smíšeným
zbožím. Po znárodnění budovu
převzalo spotřební družstvo
Jednota se sídlem v Kostelci
nad Orlicí, které zde provozo-
valo jen prodejnu Konzum.
V šedesátých letech minulého
století budovu převzal Místní
národní výbor, který ji postup-
ně s místním Jednotným země-
dělským družstvem přestavěl
na kulturní dům. Potřebám
místních, ale i vamberských ob-
čanů kulturní zařízení sloužilo
až do Sametové revoluce. Po re-
voluci byla budova vrácena dě-
dicům původních vlastníků a ti
ji prodali soukromé firmě pro
výboru kamen. Do dnešních
dnů budova slouží kamnářské
výrobě a bydlení.

Další budovou, ve které je
provoz pohostinství provozo-

ván dodnes, je čp. 102 - jedno-
patrový dům na návsi.

Původně na tomto místě stá-
val prostorný dřevěný domek,
který v roce 1881 koupil
Merklovák pan Josef Šklíba,
který zde zavedl výrobu textil-
ního plátna. Na vrcholu této
činnosti měl zde 5 ks ručních
tkalcovských stavů. Vyrobené
sukno rozvážel po jarmarcích,
kde je prodával.

V roce 1893 ruční výroba
tkanin ustoupila průmyslové
výrobě, na výrobky z ručních
stavů nebyl odbyt. Pan Šklíba
byl konkurencí na trhu donu-
cen výrobu ukončit a prodat
budovu, kterou koupili man-
želé Mertelíkovi z Merklovic
čp. 77.

Pan Mertelík dům zboural a
na jeho místě postavil v letech
1898 úplně nový hostinec
o jednom patře. V prvním po-
schodí byl zřízen taneční sál -
na tu dobu nebývale velkých
rozměrů. Půdorys budovy až na
malé změny se uchoval do
dnešních dnů.

Po Mertelíkových hospodu i s
obchodem získal sňatkem pan
Josef Jánek, který v
Merklovicích vlastnil usedlost
čp. 86. Manželé Jánkovi provo-
zovali pohostinství a obchod se
smíšeným zbožím až do zná-
rodnění 1951 - 1952.

Po znárodnění budovu získalo
spotřební družstvo Jednota
z Kostelce nad Orlicí, a to ji po-
nechalo v provozu z počátku ja-
ko hostinec a později ještě jako
prodejnu Konzum a to až do re-
voluce v roce 1989.

Po revoluci získali budovu po-
tomci Jánkovy rodiny a brzy

nato ji prodali p. Karlu Kozlovi
z Chrudimska, který zde prová-
děl činnost pohostinství a ob-
chodu do dnešních dnů.

Ke zřízení třetí hospody v
Merklovicích došlo, když v roce
1908 koupil obecní poze-
mek merklovický zemědělec
p. Macháň čp. 7 a na něm po-
stavil kupecký krám pro svého
syna Františka. V dalších dvou
letech přistavěli sál a ještě dal-
ší místnosti a mladý František
Macháň začal vedle kupecké
činnosti provozovat také po-
hostinství.

Po osmi letech pan Macháň
hospodu a kupecký krám prodal
panu Karlu Štainerovi z
Javornice. Po něm rodina Štai-
nerova provozovala obchodní a
pohostinskou činnost až do po-
čátku padesátých let minulého
století.

Pro malé rozměry budovy ne-
došlo k jejímu znárodnění, ro-
dina Štainerova v tuto dobu
provoz hospody a obchodu
ukončila. Budova dodnes patří
potomkům Štainerova rodu.

Po zahájení provozu této hos-
pody byly už v Merklovicích tři
zařízení se stejným progra-
mem. Kupní síla obyvatel byla
velmi malá, většina občanů si
základní potraviny vyráběla sa-
ma z vlastních zdrojů.

Příjmy z obchodní a pohostin-
ské činnosti nestačily uživit ro-
dinu hospodského. Každý pro-
váděl ještě další činnost. Pan
Štainer za první republiky na-
kupoval v německém pohraničí
jatečné vepře pro firmu Kubias
ve Vamberku a také obchodoval
se semeny pro zemědělce.

Chata 
Na Vyhlídce

Ve dvacátých létech minulého
století vykazovala velkou akti-
vitu základní organizace České-
ho klubu turistů. Jeho předse-
dou v tu dobu byl vamberský
průmyslník pan Antonín
Bednář, místopředsedou pan
František Hájek, majitel pily z
Merklovic a jednatelem řídící u-
čitel v Merklovicích p. Antonín
Mach.

Členům tohoto klubu chybělo
zařízení pro svoji spolkovou
činnost a současně chtěli zvýšit
zájem široké veřejnosti o turis-
ticky významnou oblast v okolí
Vamberka. Turisté se proto roz-

Nejstarší hospody vamberské (10. díl)
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hodli postavit si vlastní chatu, a
to na místě, kterému se říkalo
Bednářova vyhlídka. Šlo o mís-
to, které už delší dobu bylo ob-
líbeným cílem turistických cest
pana rady Bednáře, odkud byl
krásný výhled do širokého kraje
a na Orlické hory.

Pan rada Bednář měl o stavbu
chaty mimořádný zájem, a proto
z vlastních prostředků koupil už
v roce 1924 pozemky, které po
roce daroval klubu turistů pro
stavbu chaty. Pozemek pro vlast-
ní stavbu chaty a část přilehlého
lesa o celkové výměře 1,30 ha
koupil p. Bednář od merklovic-
kého zemědělce Eduarda
Diblíka č. 82 za 58 000 Kč.
Vlastní výstavba začala v roce
1925 a byla ukončena v létě
1926. Už 30. 9. 1926 schválila
rada obecního úřadu v
Merklovicích koncesi pro provoz
pohostinství na Vyhlídce a při-
dělila chatě popisné číslo 109.

Nejvýznamnější sponzor této
stavby pan Antonín Bednář,
majitel textilní továrny ve
Vamberku, navštěvoval se svo-

jí rodinou chatu Na Vyhlídce
několikrát týdně. Protože k
chatě nevedla žádná silnice
ani veřejná cesta, nemohl
používat auta, tak k dopravě
na chatu jezdil v parádním ko-
čáře (landaueru), taženým
krásnými vraníky. Po povodni
v r. 1928, která úplně zničila
cestu z Vamberka na chatu,
používal p. Bednář trasu přes
Merklovice po soukromých
cestách p. Diblíka a p. Klece.

Nedostupnost chaty doprav-
ními prostředky výrazně ome-
zovala ekonomiku provozu
chaty. Nebylo jiného řešení
než stavba nové komunikace z
Vamberka až na chatu. Klub
turistů peníze v takové částce
neměl, a tak bylo rozhodnuto
pomocí vlivných členů klubu
získat příslib státní subvence a
přesvědčit zastupitele města
Vamberka a obce Merklovice,
aby se na stavbě silnice podí-
leli. Po dlouhých a obtížných
jednáních došlo k dohodě, že
80 % nákladů poskytnou stát-
ní instituce a o zbytek se rov-

ným dílem rozdělí klub turis-
tů, město Vamberk a obec
Merklovice.

Stavba silnice byla s velkými
problémy dostavěna a v roce
1931 dána do užívání, asfaltový
povrch silnice dostala až v roce
1973.

K původní dřevěné chatě byl
na počátku 30. let přistavěn sál.
Prostředky na jeho výstavbu
poskytl bratr pana Antonína
Bednáře, který se jmenoval
Ladislav Bednář, proto se po
dlouhou dobu sálu říkalo
"Ladislávka". V tu dobu bylo ne-
daleko od chaty zřízeno koupa-
liště, pro které pozemek zajistil
z vlastních zdrojů pan Antonín
Bednář.

V roce 1937 - 38 byl k chatě
přistavěn zděný hotel s ubyto-
vací kapacitou 40 hostů.

Prvním nájemcem tehdy
Bednářovy chaty byl pan Šu-
bert, a to asi 5 roků, po něm
přišel na chatu pan Tláskal a v
roce 1936 pan Josef Telecký, za
jehož působení chata zazname-
nala mimořádný rozvoj. Pan

Telecký byl na chatě rovných 30
roků, v několika posledních le-
tech už nebyl provozovatelem,
ale zaměstnancem n. p. RAJ. Po
panu Teleckém se ve funkci ve-
doucích vystřídala celá řada zá-
jemců, většina jen krátkou do-
bu a ne vždy úspěšně.

Delší dobu a úspěšně působi-
la jako vedoucí provozu chaty
paní Synková - Ondráčková.
V tu dobu měla velmi dobrou
pověst zejména kuchyně.
V současné době je nájemcem
chaty p. Miroslav Kotlář, který
se snaží dát chatě pověst vý-
borného stravovacího a ubyto-
vacího zařízení. Ukazuje se, že
se mu to daří.

Vlastníkem chaty byl klub tu-
ristů, po znárodnění Baník
Vamberk, pak byla chata převe-
dena na národní podnik
Restaurace a jídelny Náchod, v
restitučním řízení 1990 chatu
získalo Město Vamberk a to ji
vlastní dosud.

Ze vzpomínek a písemných
podkladů napsal   

Alois Mimra

(dokončení ze str.1)
Město se však podílelo významným dílem ne-

jen na investicích, či na správě a údržbě haly a
stadionu, ale hlavně na provozních nákladech
/na činnosti/ všech sportovních odvětví ve
Vamberku. To však je již řeč o všech tělový-
chovných jednotách, které ve městě působí, tj.
o Baníku, o Sokolu Vamberk, dále o TJ Sokol
Peklo n. Zd., ale i o oddílech, které působí ved-
le těchto tělovýchovných jednot /orientační
běh, turisté, horolezci, Junák Vamberk/. V tom-
to bodě město využívá a hodně spoléhá na čin-
nost sportovní komise vedené panem Karlem
Rykalou, která s vedením města velmi dobře
spolupracuje a prostředky určené na sport v ko-
nečné fázi pečlivě rozděluje. 

Pro zajímavost uvádím jen několik čísel, kte-
ré charakterizují výdaje města na provozování
sportu ve městě v letech 2001 až 2004 celkem,
tak jak prošly rozpočtem města pod položkou
sport /tabulka/.

Tyto výdaje, jak ostatně a pochopitelně vyplý-
vá z výše uvedených údajů, nejsou výdaji úpl-
nými, ani z pohledu výdajů města, ani z pohle-
du celkových výdajů na sport. Např. příspěvek
města v roce 2002 je nutné navýšit o 753 tis. Kč
na zmíněnou rekonstrukci střechy sportovní
haly, v roce 2003 pak na provoz tělovýchov-
ných zařízení TJ Baník Vamberk, vč. opravy
podlahy v herně na stolní tenis o 483 tis. Kč.
Podobné navýšení, i když zhruba o 130 tis. Kč
nižší, charakterizuje rok 2004 /přesný údaj k
dnešnímu dni není znám/, přičemž se stále ješ-
tě nedostáváme na definitivní podobu finanč-

ních prostředků, věnovaných městem na sport.
Bez nutnosti uvádění konkrétních čísel je dále
třeba zmínit výdaje na poměrně razantně pro-
vedenou rekonstrukci školního hřiště a pro-
středky na rekonstrukci hřiště v Merklovicích,
obojí zčásti dotované financemi kraje či státu.
Svým způsobem sem také patří prostředky na
úhradu ztrát městského koupaliště.

Celkové výdaje, tj. výdaje převyšující finanční
účast města, jsou potom již v režii tělovýchov-
ných jednot a sportovních oddílů a kryté jsou
jejich vlastními příjmy /hlavně příspěvky, dota-
cemi, společenskými aktivitami, příjmy z re-
klam, příspěvky jiných organizací/.

Přesto, že jsem v úvodu článku připustil, že z
pohledu organizace sportu ve městě, ani z po-
hledu finanční účasti města, se na sportu ve
Vamberku mnoho nemění, chci spíše podtrh-
nout názor, že 1. lednem 2005 začínáme nově.

Na jednom z posledních zastupitelstev loň-
ského roku odpověděl starosta města na dotaz

z pléna ohledně nákladů spojených se sportem
do budoucna, že uděláme vše pro to, aby fi-
nancování sportu bylo systémovější, tj. prů-
hlednější a efektivnější. Jinými slovy nechceme
dopustit nárůst výdajů na sport, zejména pokud
to nebude provázeno růstem výkonnosti.
Předpoklady, že se to podaří, jsou dány tím, že
se převodem sportoviš� na město vytvoří systé-
movější přístup v organizaci práce, využití pra-
covních sil, ale i využití techniky, času apod.,
nebo� správou tohoto majetku, stejně jako je to-
mu u ostatního majetku města, je pověřen
Vambekon, s.r.o. Ovšem nejen to. Vytvořením

rovných podmínek pro všechny sportovce je
větší naděje, že město, tělovýchovné jednoty a
sportovní oddíly budou spolupracovat na získá-
vání dotací nejen od nadřízených článků, jako
jsou ČSTV, kraj, stát, ale i od sponzorů.
Očekáváme, že zde výrazně stoupne role spor-
tovní komise, v níž mají zastoupení všechny
rozhodující články sportu ve městě.

Hlavní význam tohoto kroku však hledejme
ve vzdálenější budoucnosti. Dokončovaný
územní plán města počítá s areálem kolem kou-
paliště a fotbalového stadionu  s jako velice za-
jímavým prostorem pro mnohoúčelové sportov-
ně-rekreační využití. Rekreační pobyt, ale i zá-
vodní sportování nabídne letní, ale i zimní
sporty. Stejně tak areál kolem sportovní haly je
v územním plánu uvažován komplexněji a jako
podstatná součást sportování ve městě musí být
řešeno i školní hřiště, ale i sportoviště v
Merklovicích a v Pekle.

Aby se převod sportoviš� a z něho vyplývající
koncepční záměr zrealizoval co nejlépe, bylo
rozhodnuto, že 1. pololetí roku 2005 bude pře-
chodným obdobím, v kterém se zmapují všech-
ny podstatné okolnosti fungování předávaných
sportoviš�  a k 1. červenci tohoto roku se pro-
vedou potřebná opatření a nutné změny k opti-
málnímu provozování a rozvíjení sportu ve
Vamberku a přilehlých obcích. To vše jak z hle-
diska potřeb sportovců, širší veřejnosti, tak z
pohledu souvisejících nákladů, výdajů i příjmů.
V neposlední řadě musíme všemi společnými si-
lami rychle docílit, aby ve městě nebyl vrcholo-
vý sport reprezentován jen volejbalistkami SK
Záměl. Těm jejich úspěšné výsledky přejeme
a jsme rádi, že je alespoň zčásti realizují na na-
šem sportovišti, v naší sportovní hale.

Josef Martinek, místostarosta města

Vamberk a sport - postaru i nově

Rok 2001 2002 2003 2004
Sport - rozpočet 1 319 000,- Kč 1 000 000,- Kč 600 000,- Kč 600 000,- Kč
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA VAMBERK

Stoleté výročí budovy 
vamberské školy

Rok 2005 bude pro kolektiv vamberské školy hodně náročný. V ro-
ce 1905 byla slavnostně otevřena nově postavená budova školy.
Přípravné práce oslav probíhají už od léta loňského roku. Příprava
almanachu je práce velice náročná a stoleté výročí školy si tuto poc-
tu určitě zaslouží. Hlavní oslava, pořádaná společně s Městským
úřadem ve Vamberku, se uskuteční 24. září 2005. Od rána bude pro-
bíhat na místním náměstí Svatováclavský jarmark, obohacený o růz-
né kulturní programy, je připraven sjezd všech pracovníků, kteří na
zdejší škole působili. Zároveň zveme všechny rodáky, žáky a přáte-
le našeho města k návštěvě. Den otevřených dveří ve škole vám
umožní porovnat, jak škola vypadala dřív a jak vypadá dnes. V mno-
ha prostorách budou výstavy obrazů, městské i školní kroniky, foto-
grafie Vamberka z minulosti, krajkářská škola, muzeum, to vše bu-
dete v tento den moci navštívit. Budete mít možnost se setkat se
svými spolužáky, kamarády z jiných ročníků, dávnými láskami.
Zúčastnit se slavnostního odpoledního průvodu městem, programu
před školou i ve škole nebo posezení v klubu Sokolovna, který bude
vám všem k dispozici po celý den.

Škola vždy byla, je a bude v každém městě jednou z nejdůležitěj-
ších věcí. Každý z nás jí prošel, každý z nás má na ni hodně vzpo-
mínek. Tato akce by nemohla proběhnout, nebýt pochopení a velké
podpory Města Vamberk a dobrovolných spolupracovníků z
Vamberka. Proto bychom chtěli, abyste si přišli zavzpomínat 24. zá-
ří a spolu s kolektivem školy důstojně oslavit stoleté výročí.

Všichni jste srdečně vítáni!!
Za kolektiv školy a organizační výbor Květa Krpačová 
Kontaktní telefon: 494 541 324 - ZŠ Vamberk.

POZOR! POZOR! POZOR!
V ZŠ VE VAMBERKU OPĚT PROBÍHÁ SBĚR SUŠENÉ
POMERANČOVÉ KŮRY! VLONI BYLA TATO AKCE VELICE
ÚSPĚŠNÁ. PROTO DOUFÁME, ŽE SE NÁM PODAŘÍ DO 15.
DUBNA 2005 NASBÍRAT I DÍKY VAMBERECKÉ VEŘEJNOSTI
CO NEJVÍC. KŮRU ODEVZDÁVEJTE VE VESTIBULU ŠKOLY
U SLUŽBY. Z VÝTĚŽKU SE HRADÍ ODMĚNY A AKCE PRO DĚTI.
ZA SEBEMENŠÍ PŘÍSPĚVEK PŘEDEM DĚKUJEME.

VEDENÍ ZŠ VE VAMBERKU

ŠKOLA HLEDÁ 
SUPERSTAR

Děti měly za úkol připravit si libovolnou písničku. Do prvního
kola se přihlásilo 16 dětí z celé školy, nakonec nastoupilo dětí 15,
13 z nižšího a 2 z vyššího stupně. Z 1. kola postoupilo 7 dětí do
finále. Odbornou porotu (ve složení p. Ichová, Šibíková,
Machová a zástupkyně Podlavičníku M. Sokolová) čekal nelehký
úkol. Hodnotil se nejen zpěv, ale i osobní projev, pohybové vyjá-
dření a originalita předvedeného vystoupení. S menší či větší tré-
mou předvedly svůj výkon, který porota ohodnotila. Každý z
účastníků by zasloužil postup už jen za to, že se přihlásil a napl-
nil tak naše motto: "Nevadí, že zpívat moc neumím, ale zpívám
rád." A bylo po finále. Vyhráli vlastně všichni. Chvilku zábavy,
napětí, soutěžení, držení palců, trošku zklamání, ale i hrdosti
nad tím, že překonali sami sebe.

SuperStar se nakonec po lítém boji stala HELENKA
ŠTĚPÁNKOVÁ ze 4. B. Cenu za originální projev si ur-
čitě zasloužil ZDENĚK KOVAŘÍČEK z 8. B.

Organizátoři, účastníci i porota se shodli, že už se těší na další
ročník.                                                          Květa Krpačová
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MATEŘSKÁ ŠKOLA TYRŠOVA

Zprávičky z naší školičky
"...Nad stříbro, zlato, perly a

drahé kamení dražší jsou dítky
rodičům svým ..." napsal před
čtyřmi stoletími J. A. Komenský
a jeho slova platí dodnes. I ve
21. století dává většina rodičů na
první místo svého hodnotového
žebříčku děti a péči o ně. Všichni
se snažíme děti vychovávat pod-
le svého nejlepšího vědomí a
svědomí, chceme, aby žily v do-
statku citovém i materiálním a
samozřejmě pečujeme o jejich
zdraví a bezpečí. Není však v si-
lách žádného dospělého držet
nad svými dětmi stále ochran-
nou ruku a tak alespoň varujeme
a upozorňujeme na různá nebez-
pečí. Těch je, bohužel, čím dál
více, o čemž nás denně přesvěd-
čují zprávy z médií.

Toto všechno jsme měly na
mysli, když jsme plánovaly na
tento školní rok projekt z mini-
málního preventivního progra-
mu. Ten je velmi rozsáhlý a tak
jsme si pro letošek vybraly tři
hlavní body. Jsou to "Pozor na
pejsky", "Únos" a "Co neznáš, ne-
ber do ruky". Nechaly jsme se in-

spirovat publikací "Děti a hry - a-
neb O tom, co se stalo a co se
stát nemuselo" z oblasti ochrany
před nebezpečnými situacemi.

A proč právě tyto situace?
"Pozor na pejsky" z důvodu ros-
toucího počtu případů napadení
dítěte psem i k častým situacím na
vycházkách, kde se setkáváme s
volně pobíhajícími psy. Cílem není
vyvolávat vůči psům averzi a
strach, ale učit děti správnému a

bezpečnému chování při setkání
či hře se psem. V části nazvané
"Únos" jde o to, aby byly děti opa-
trné ve vztahu k cizím lidem, do-

kázaly říci ne, nechodily nikde
samy a vyvarovaly se neznámých
míst. Vždy� o čem jiném jsou i li-
dové pohádky jako "O Smolíč-
kovi", "Červené Karkulce" či "Nepo-
slušných kůzlátkách"? A poslední
téma, "Co neznáš, neber do ruky".
Asi už mezi námi není nikdo, kdo

by si myslel, že ve Vamberku není
snadné přijít do přímého kontaktu
s drogami. I v blízkosti mateřské
školy se mohou děti setkat s láh-
vemi od toluenu či injekčními stří-
kačkami. A tady půjde opravdu
především o důsledné dodržování
bezpečnostních pravidel.

Ale i když se jedná o závažná
témata, pro děti to budou hlavně
pohádky, hry a rozhovory nad
obrázky. S nejstaršími dětmi si
už budeme povídat "skoro váž-
ně" o komunitním kruhu, třeba
"co by se stalo, kdyby ..." nebo
"co by jsi dělal, kdyby ..." Možná
se nám podaří zajistit spolupráci
s kompetentními odborníky na-
př. z řad Policie ČR.

Náš dnešní příspěvek vyznívá
asi vážněji než jindy, ale ony to
opravdu vážné věci jsou. My si
jen přejeme, aby takovými zůsta-
ly jen v našich přípravách na vý-
chovnou práci. Pro děti aby to
byly veselé a zajímavé hry a čin-
nosti jako kterékoliv jiné. A hlav-
ně - aby se s těmito situacemi v
životě nesetkaly.

Kolektiv MŠ 

Nečekali jsme až na Silvestra,
ale již 22. 12. odpoledne jsme
sehráli - žáci II. stupně (M.
Baculáková, K. Cabalková, M.
Drobná, A. Drtina, M. Šponar, L.
Horák, K. Sýkora, F. Merta a M.

Malý) a učitelé - utkání ve volej-
bale. Žáci hráli velmi dobře, i
když žádné družstvo nebylo se-
hrané, bojovali všichni s velkým
zájmem a nasazením. Hráče při-
šlo podpořit nemalé množství

spolužáků. Po čtyřech setech uči-
telé sice bodově vyhráli, ale urči-
tě musíme pochválit Kateřinu
Cabalkovou z 8. A za velmi dob-
ré výkony, ale i ostatní členy
družstva. Rádi bychom ještě po-
děkovali všem žákům, kteří i
tento školní rok již velmi hezky
reprezentovali školu ve floorba-
le, při atletických štafetách, v
plavání a určitě pochvala patří
i žákům 5. ročníku za dopravní
soutěž. Jako nejlepší a nejvšest-
rannější sportovkyni roku 2004
vyhlašujeme IVANU LIPOVSKOU
ze 6. B.

Všem žákům přejeme mnoho
zdraví, úspěchů ve škole a mno-
ho radosti a chuti sportovat.

Adéla Podolská, Jan Šlaj

Mateřská škola Vamberk, 
Jugoslávská 751 

Vás zve k zápisu dětí dne 28.2.2005
/pondělí/ od 8.00 hod. do 16.00 hod.
Zápis je pro školní rok 2005/2006.
Tento den je zároveň dnem otevřených dveří.

Ivana Sládková, ředitelka

Přeřeky
● Legrace tu užijeme haba-
děj. Včera třeba uklouzla pa-
ní kuchařka po knedlíku, ale
dala mi jiný.
● Stromeček u nás strojí
vždy tatínek, ten den je hoto-
vé dítě.
● U hry byl návod, jak po-
stupovat, a tak si nehrajeme,
protože mu nerozumíme.
● V táboře jsme měli opra-
vdovou kuchyň, ve které jako
doma vařil opravdový tatínek.
● Ježíšek - to jsou rodiče s
penězi.
● Kdykoli si tatínek obleče
tmavý oblek a někam jde,
vždycky ho druhý den bolí
hlava.

SPORTOVNÍ LOUČENÍ S ROKEM 2004

Zleva: p. Machová, p. Jasanská, p. Rykalová, p. Šibíková, p. Kotlářová,
p. Šlaj, p. Podolská



ODDĚLENÍ PRO DĚTI
A MLÁDEŽ
Jedno staré přísloví říká: "Únor
bílý - pole sílí…". Asi tomu tak
bude. Ale hlavně - konečně jsme se
dočkali! Čeho? No sněhové nadíl-
ky, přece! Řekněte sami, co byla
zima bez pana Sněhuláka pod ok-
nem a pořádné koulovačky.
A když pak celý promrzlí po celo-

denním řádění třeba na sjezdovkách
zalezete doma s hrnkem čaje pod
peřinu, nezapomeňte sáhnout po
nějaké prímové knížce. A jaké nejno-
vější na vás čekají v únoru?

Knížky pro menší čtenáře
● KOPECKÁ Zuzana: 

Abeceda do srdíčka
- pro  mrňousky, kteří se chystají
zvládnout všechna neposedná
písmenka
● BOEHMOVÁ, Julie: 

Nejchytřejší poník 
na světě

- další z oblíbené řady Týna a
Pony. Tentokrát kamarád poník
náhle zmizí - někdo ho ukradl.
Týna se cítí strašně opuštěná -
setkají se ještě někdy?
● WOLF Tony: 

Obr a jeho přátelé
- i obr může být kamarádem, ne-
věříte?
● MALÍK, Jan: 

Míček Flíček dě
átku 
- kterak dva starouškové k dě�át-
ku přišli…Co na tom, že to je
Míček Flíček?

● RETTLOVÁ Christiane: 
Detektiv Louskáček louská
lesní záhady

-  o pomoc volá spousta lesních
zvířátek A Louskáček je jediný,
kdo může pomoci…
● Slabikář slušného 

chování pro nejmenší
- slušné chování není žádná dřina.
Jen se ho prostě musíme naučit.

Knížky pro -náctileté
● KUBŠOVÁ Zuzana: 

Milenky a kreténi
- příběh dívky, která těžce pyká
za porušení svých  morálních zá-
sad.  Proč se dala všanc člověku,
kterého vůbec nezná…?/čtení
pro dívky/
● LANCZOVÁ Sandra: 

Kdysi dávno
- druhačka Kristýna žije v roz-
vrácené rodině, ale žádný pro-
blém navenek není vidět.. Přesto
nejraději utíká do světa svých
snů. Nezvítězí však i zde zlo nad
dobrem…?/čtení pro dívky se
špetkou fantazie/
● ŘEHÁČKOVÁ Věra: 

Adam a Erik - kluci z hor
- hromada klučičích  dobrodruž-
ství na úpatí Beskyd…Bratranci
Adam a Erik spolu se svými psí-
mi kamarády vyvádějí jednu
lumpárnu za druhou. Hlavně že
to pokaždé dobře dopadne…
/ pro kluky a holky od 8 let/
● CABOTOVÁ Meg: 

Princeznám sluší růžová

- pátá pokračování příběhů stu-
dentky Mii a její  "normální" ro-
dinky /pro dívky/
● DITERLIZZI Tony: 

Kronika rodu Spiderwicků
- klíč k určování kouzelných tvorů
- skřítkové nejsou jen v pohád-
kách pro děti. Nevěříte? Kolem
nás je nepoznaný svět. Te� ho
spatříš spolu s touhle kníž-
kou…/ pro všechny, kdo mají rá-
di tajemno a legraci/
● FRANCKOVÁ  Zuzana: 

Ivana
- patnáctileté Ivaně by leckdo zá-
viděl. Je výborná ve škole, ve
sportu a ve hře na klavír. Jenže
první dojem někdy klame…/ pro
dívky/
● ALLENDEOVÁ Isabel: 

Město netvorů
Království Zlatého draka

- příběhy patnáctiletého Alexan-
dra, který se vydává za záhada-
mi amazonských pralesů… /do-
brodružný i fantastický příběh/

Encyklopedie
● Škola jezdectví
- naučte se jezdit na koni se sku-
tečnou jezdeckou školou
● Štíři

- pro všechny teraristy mající v
oblibě tyto prapodivné a nebez-
pečné  živočichy
● Lexikon přežití
- rady a zase prima rady - úplně o
všem: jak rozdělat oheň, co s
mořskou nemocí, jak vyrobit ka-
noe, co se štěnicemi a podobně… 
● Co to znamená, když se
řekne…
- víte jak se třeba chytají lelky?
A co je taková žabomyší válka?
/vysvětlení známých přísloví/
● Záchranáři
- seznamte se s prací příslušníků
záchranných služeb
● Ponorky
- objevte tajuplný svět obrov-
ských ponorek i malých výzkum-
ných člunů
● Pro chytré hlavy 

a šikovné ruce
- další z oblíbených knížek pro
kutílky a kutily

NOVÉ KNIHY - ODDĚLENÍ
PRO DOSPĚLÉ
● Vynnyčuk Jurij: 

Příběhy z Haliče
Veselé, moudré i tajemné příbě-
hy z kraje, který je nám blízký i
vzdálený zároveň. Můžeme se
seznámit s postavami z pověstí a

pohádek, které se zde vyprávějí
dodnes.
● Moravcová Jana: 

Třináct barev lásky
Třináct povídek je věnováno roz-
manitým láskám, láskám s prvky
tajemna, někdy detektivky a jin-
dy hororu, kterým je však spo-
lečné to, že je autorka koření hu-
morem a nadsázkou.
● Rendellová Ruth: 

Lhůta pro smrt
Případ inspektora Wexforda.
● Crombie Deborah: 

Hlas pomsty
Nová dvojice anglických detektivů.
● Rottová Inna: 

Posedlost vzácné dámy
Původní česká detektivka.
● Šulc Viktorín: 

Muž, který vycházel 
z hrobu

Česká detektivka.
● Robb Candace: 

Růže a smrt
Historický detektivní román.
Romány pro ženy
● Holmanová, Alice: 

Lékárníkova dcera
Thompsonová Kate: Slunné dny
● Russell Charlie 

a Maureen Ennsová: 
S láskou grizzly

Šest dobrodružných let s hnědý-
mi medvědy na Kamčatce.
● Magee Bryan: 

Wagner a filosofie
Kniha sleduje Wagnerův životní
příběh od nadšeného mladistvé-
ho socialisty k téměř buddhistic-
ké rezignaci jeho pozdních let -
a nespouští ze zřetele, jak se ty-
to myšlenky promítly do jeho
oper.
● Winchester Simon: 

Mapa, která změnila svět
William Smith a zrození moder-
ní geologie. Název knihy by mo-
hl vyvolat domnění, že se autor
zabývá problematikou běžné
kartografie. Nejde však ani o úz-
ce odbornou publikaci ani o po-
pularizaci mapování zemského
povrchu. Jde v první řadě o je-
den pozoruhodný lidský příběh,
který však svými důsledky pře-
sahuje rámec života ústřední po-
stavy.
● Niven, David: 

100 tajemství lidského 
úspěchu

Schopnost začíná pocitem, že
jste schopní. Není to jen o tom,
jak usilovně se snažíte. Tvořivost
přichází zevnitř.
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Městská knihovna
Telefon: 494 541 182 - oddělení pro dospělé čtenáře, 494 541 437 - kancelář knihovny

e-mail: knihovna@vamberk-city.cz, www.vamberk-city.cz

Letos poprvé i ve vaší knihovně
Valentýnský košík
Čeká na vás a vaše tajná vyznání …
Udělejte radost svým miláčkům a vzpomeňte si na ně!
Každý přece chce být milován, každý chce mít někoho rád.
Ti obdarovaní budou mít určitě velkou radost…

Jaroslava Martinová

Anketa pro měsíc ÚNOR

Máš nebo nemáš 
rád svoji knihovnu?

Napiš nám nejen odpově� na tuhle otázku, ale přidej i vzkaz
těm, kteří mají rádi  jen knížku vkladní a ta obyčejná je vů-
bec nezajímá… Košík na odpovědi určitě najdeš a nesty� se
podepsat. Tvé názory za to přece stojí…
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KRAJKA - STŘEDISKO PRO VOLNÝ ČAS

Již poněkolikáté dorazilo do
Vamberka "Betlémské světlo".
Bylo zapáleno v městě Betlémě v
místě, kde se narodil Ježíš. Jak a
proč se ale dostalo do našich do-
movů?

Samotné město Betlém bylo
poutním místem již za života
Ježíše Krista. V průběhu 11. sto-
letí byla ale výprava na toto mís-
to velmi riskantní,  protože zde
byla silně zastoupena jiná nábo-
ženství. Proto poutníci oblékali
zbroj a měnili se v rytíře a bojov-
níky s červeným křížem. K jedné
takové skupině se přidal nezná-
mý mladík z Florencie, který v
rodném městě prohlásil, že po-
kud se vrátí zdráv, přinese světlo
přímo z Betléma. Tři roky se nic
nedělo, až se u městské brány
objevilo několik zubožených ry-
tířů a jeden z nich nesl světlo.
Byl to onen mladík, který i přes
nepřízeň počasí a četné boje svůj
slib dodržel.

Novodobá historie Betlém-
ského světla začíná v roce 1986
v rakouském městě Linz. Tamější

média se rozhodla pomoci posti-
ženým dětem a umožnila, aby je-
den tělesně postižený chlapec
mohl zapálit v Betlémě světlo a
letecky se s ním vrátit zpět do
Lince. Při zapalování světla pak

na jiných místech probíhala sbír-
ka na pomoc postiženým dětem.
Ohlas byl daleko větší, než orga-
nizátoři původně očekávali.
Když se další rok tato akce stala
ještě známější i za hranicemi

Rakouska díky přenosu v satelit-
ní televizi, ujali se patronství
nad Betlémským světlem skauti.
Ti ho pak ve spolupráci s želez-
nicemi celé Evropy šířili po ce-
lém kontinentu. Ohlas byl tak
velký, že Betlémské světlo dora-
zilo až do USA, ale i na Ukrajinu
či do Moskvy, odkud po transsi-
biřské magistrále doputovalo až
do Vladivostoku!

Má i svůj světový znak se
skautskými symboly. Znak čes-
kých skautů,  který má u nás v
republice ochrannou známku,
jste mohli před Vánoci spatřit na
plakátcích zvoucích vás do kos-
tela sv. Prokopa na předání
Betlémského světla, vylepených
v prodejnách a na skautské ná-
stěnce. Na naší nástěnce jste ta-
ké mohli vidět celý seriál foto-
grafií z této události.

A tak doufáme, že mnoha li-
dem prohřálo srdce a prozářilo
myšlenky a za necelý rok tento
symbol Vánoc potěší ještě více
lidí.

Dušan Štark

Vzpomínka na Vánoce - Betlémské světlo

Skaut info

Zvířátka, nebojte se!
Paní Zima nám konečně ukázala svoji moc a některé z nás trošku
zaskočila. V zookoutku, kde máme malé chlupaté přátele, se však
nic nezměnilo, až na první přírůstek v letošním roce. Osmáčci, kte-
ří jsou jedni z oblíbených zvířat v chovatelském kroužku, se nebáli
a v takto studeném období přivedli na svět svoje potomky. Bohužel
i na ně zřejmě nebylo moc vhodné období a tak zůstalo pouze jed-
no mládě. To si plnými doušky užívá své rodiče a jak se pod ně
schovává,  si můžete prohlédnou z přiložené fotografie. O velikos-
ti těchto hlodavců vás přesvědčí druhý obrázek. Ruka paní Šveco-
vé je poněkud velká, na tak malé stvoření. Děti v zookoutku mají z
přírůstku velikou radost a už nyní se těší na další mlá�ata, tento-
krát na morčátka. Společně je krmíme a ošetřujeme, říkáme si za-
jímavosti nejen o zdejších zvířatech, ale i o zvířatech, které žijí  na
jiných kontinentech. Jsou to velmi krásná setkání a všem, kteří pra-
cují s dětmi nemusím říkat, že nejkrásnější pocit je, když na vás
hledí tucet zvědavých očí a dychtí vědět víc a víc. Přij�te se podí-
vat a zvu i děti, které mají rády zvířátka, aby přišly a radovaly se s
námi. Těšíme se!                                  Š. Maříková

Únor
● Jarní prázdniny s ,,domečkem,, ( 28.2-4.3. ) - výlety, legrace, zábava
● Masky a lidé - výtvarná soutěž s výstavou

Březen
● Výstava plastikových modelů ● Diskotéka
● Velikonoční nápadník ● Týden pohádek

Přejeme Vám krásný únor a těšíme se na vás !!!
Kolektiv pracovníků

CO PRO VÁS PŘIPRAVUJEME !!!
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Hodnocení tentokrát probíhalo
za změněných podmínek nejen
organizačních, ale i po předcho-
zích letech, také podnebních.
Počasí si s námi letos zahrálo,
takže v polovině ledna jsme se
neklouzali ani po umrzlých kalu-
žích ani nebrodili žádnou sněho-
vou pokrývkou, ale spíše jsme
měli možnost zhlédnout sem
tam rozkvétající fialky, sedmik-
rásky a podobně.

Shromáždění turistů se konalo
15. ledna 2005 za hojné účasti
členstva, od 14.30 hodin na cha-
tě Vyhlídce. Na základě změn za-
řazení turistických oblastí do no-
vých krajských regionů došlo i ke
změně OKČT Vamberk, který byl
dříve součástí turistické oblasti
Orlické hory.Nyní tato oblast
spadá pod Pardubice a Vamberk
pod Hradec Králové. Členové
KČT Vamberk byli na mimořád-
né členské schůzi 24. 8. 2004 se-
známeni se třemi způsoby zařa-
zení a zde jim byla dána mož-
nost výběru bu�:

1. Zůstat členy KČT a zapojit se
do Královéhradecké oblasti
KČT se zvýšenými příspěvky.

2. Vystoupit z KČT a zvolit čin-
nost v organizaci TJ Sokol
Vamberk jako oddíl turistiky.

3. Vystoupit z KČT a zvolit čin-
nost v okresním sdružení
ČSTV pod názvem "Sdružení
turistů města Vamberk".

Přítomnou většinou členů bylo
hlasováním rozhodnuto o vy-
stoupení z Klubu českých turistů
a začlenění se do okresního
sdružení ČSTV v Rychnově nad
Kněžnou. Registrace turistického
oddílu pod názvem SDRUŽENÍ
TURISTŮ MĚSTA VAMBERK pro-
běhla na Ministerstvu vnitra v li-
stopadu 2004. Oddíl obdržel sta-
novy, kterými je povinen se řídit.
Takže nynější shromáždění již
nebylo výroční schůzí, ale val-
nou hromadou.

Valná hromada byla zahájena i
řízena předsedkyní Zdenkou
Jarešovou. V úvodu přivítala
všechny přítomné, zvláště pak
hosty za Město Vamberk pana

starostu ing. Jiřího Mazúcha, za
ČSTV pana Antonína Bartoše, za
KČT Rybná nad Zdobnicí pány
ing. Hlavsu a Kotyzu, za
Městskou knihovnu paní Annu
Klecandrovou. V členské základ-
ně došlo ke změně. Z 62 členů se
11 odhlásilo a 7 nových se při-
hlásilo. Nově byli přivítáni man-
želé Kremzarovi, paní Martinová
s dcerou, paní Šejnová, slečna
Charvátová a pan Pluháček.

V hlavní zprávě bylo připome-
nuto 21 uskutečněných společ-
ných akcí - 9 pěších túr a 1 pro-
mítání diapozitivů pod vedením

Stanislava Holoubka. Tyto pěší
výlety byly zaměřeny do oblasti
Podorlicka, Podkrkonoší a Čes-
kého ráje. V průměru byly nav-
štíveny 12 účastníky, nejnižší ú-
čast byla 6 účastníků, nejvyšší 31
účastník. Celkem bylo nachoze-
no 135 km. Dvě členské schůze a
tři další akce Výstup na Chlum,
Jarní otevírání studánky a
Odhalení rozhledníku se usku-
tečnily pod vedením předsedky-
ně Zdenky Jarešové. Odhalení
rozhledníku Na Vyhlídce by se
ale neuskutečnilo bez výrazných
zásluh merklovického kovolijce
pana Jindřicha Janečka, člena
revizní komise královéhradecké
KČT p. ing. Hégra a finanční
podpory Města Vamberk. Na
Otevírání studánky spolupraco-
vala Městská knihovna a také se
velice aktivně podílely kulturním
programem i p.uč. Dytrtová a
Jindrová. Stezku L. Poslušného
vedl Fr. Martinec, pod jehož ve-

dením proběhly i dva cyklovýle-
ty s celkovým zdoláním 110 km.
Nejvíce byly navštíveny, vzhle-
dem k vyššímu věku členů turis-
tického oddílu, v průměru kolem
30 účastníků tři autobusové zá-
jezdy. První byl do Chlumce n/C.
s návštěvou Karlovy Koruny,
hřebčína Ostrov a Bonsaicentra v
Libčanech. Druhý byl do oblasti
Železných hor se zastaveními ve
Slatiňanech, v tzv. Českém kaňo-
nu s přírodní rezervací Strádov-
ské peklo a v Chrudimi. Třetí
směřoval na Vysočinu, kde byla
navštívena rozhledna Karasin,

vodní nádrž Vír a Jimramov.
Všechny zdařilé zájezdy proběh-
ly pod vedením Fr. Štefka. Všem
organizátorům za jejich práci
patří poděkování. Zvláštní dík
patří také značkařům Jiřímu
Doležalovi a Fr. Martincovi za je-
jich záslužnou práci, při které
obnovili turistické značky v roce
2004 zhruba na úseku 30 km
značených cest. Od roku 2005
nebude jejich činnost do
Sdružení turistů zahrnována.
Stále zůstává řízena královéhra-
deckou oblastí KČT.

Z plánovaných akcí se neusku-
tečnilo společné rozloučení
OKČT Rychnov n. Kn. s turistic-
kou sezónou 2004. Podle plánu
měl rozloučení se sezónou zajis-
tit Rychnov n. Kn., nestalo se, a
tak zatím dochází k přerušení
spolupráce obou turistických od-
dílů, což je škoda.

Po zhodnocení turistické čin-
nosti byla přednesena J. Kostko-

vou pokladní zpráva. Bylo podě-
kováno sponzorům - jak Městu
Vamberk za dotaci, tak i za spon-
zorský dar Miroslavu Kotlářovi.
Členové byli seznámeni s hospo-
dařením se svěřenými finančními
prostředky. Protože od 10. 11.
2004 jsou turisté zaregistrováni
pod názvem "Sdružení turistů
města Vamberk" na Ministerstvu
vnitra a od 7. 12. 2004 přijati do
ČSTV v Rychnově n. Kn. řídí se
novými stanovami, se kterými
byli prostřednictvím J. Kostkové
seznámeni. Dozvěděli se o zá-
kladním ustanovení, poslání a cí-
lech sdružení, o členství, právech
a povinnostech členů, o orgá-
nech, těmi jsou valná hromada a
rada sdružení, o hospodaření a
závěrečném ustanovení.

Na další tříleté volební období
proběhly volby do Rady sdružení
podle navržené kandidátky.
Valná hromada zvolila jedno-
hlasně pětičlennou Radu sdruže-
ní ve složení Z. Jarešová, St.
Holoubek, Fr. Štefek, J.
Kostková, D. Kubcová a tři členy
s hlasy poradními Fr. Martinec
ml., Fr. Přibyl a H. Podolská. Za
dosavadní práci ve výboru bylo
poděkováno L. Wildové.

Všem členům byly rozdány ka-
lendáře turistické činnosti na rok
2005.

Do diskuse se zapojili všichni
přítomní hosté s pozdravnými
příspěvky. Za KČT Rybná n. Z.
pan ing. Hlavsa pozval naše čle-
ny Sdružení k účasti na jejich ak-
cích, kterých má být letos 18.
Stanislav Holoubek podal infor-
mace k letošním putováním, z
nichž tři jsou zaměřeny na
Podorlicko, jedno do Podkrko-
noší, jeden výlet do Českého
Ráje, dva do Jeseníků a jeden na
Broumovsko. Fr. Štefkem byly
upřesněny informace k autobu-
sovým zájezdům.

Kulturně zábavnou částí jedná-
ní v podobě dobré večeře, pěk-
ných připomínek loňských výle-
tů v hezkých obrázcích diapoziti-
vového promítání St. Holoubka
a poslechu hezkých melodií z
houslí ing. Tůmy a harmoniky J.
Sokola byla valná hromada tu-
ristů ukončena.

Danuše Kubcová

SDRUŽENÍ TURISTŮ MĚSTA VAMBERK

Vamberští turisté hodnotili
činnost za rok 2004
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Společenská kronika

● 10. února 2005 uplyne 10 let od úmrtí
paní VLASTY NÁGLOVÉ.

Vzpomínají dcery s rodinami.

PROGRAM ⁄NOR - BÿEZEN 2005

Vážení divadelní přátelé,
dovoluji si Vás oslovit nabídkou

jarního divadelního cyklu, začína-
jícího 16. února 2005. Přestože
není vůbec jednoduché vnést se
do vkusu a nálady více než dvě stě
šedesáti předplatitelů, rozličné
věkové kategorie, mentality a vi-
ze, věřím, že s pečlivostí a uvážli-
vostí zvolené tituly Vám přinesou
jen ty nejkrásnější zážitky.      

● 16. února v 19.30 hodin
DRUHÁ KAPITOLA 
/Neil Simon/

Druhá kapitola patří mezi kon-
verzační komedie, které dovedou
s nadsázkou, humorem a lehkostí
hovořit i o nejbolestivějších mo-
mentech lidské existence.

George Schneider, asi dvaačtyři-
cetiletý spisovatel, se nemůže vy-
rovnat se smrtí manželky Barbary.
Zdá se, že heslem pro zbytek živo-
ta mu je: "Žádné Barbary už na svě-
tě nejsou.." Z toho bolestivého dna
se mu svým laskavým, osobitým
humorem a poněkud svérázným
způsobem snaží pomoci jeho mlad-
ší bratr Leo. V podobně neš�astné
životní situaci se po rozvodu ocitá
Jennie Maloneová, sympatická,
atraktivní herečka, která /i přes
svou nezlomnou životní energii/
má co dělat, aby se vypořádala s
rozčarováním z nevydařeného
manželství a otevřela se novému
citovému vztahu. A jelikož Leo
Schneider je tak trochu sukničkář a
Jenniyna temperamentní přítelky-
ně Fay se nejen snaží pomoct ka-
marádce, ale také touží udělat něco
se svým životem - kromě běhání

kolem bloku a zdravé výživy - udá-
losti se dávají do pohybu... Čtveřice
postav bojuje s láskou, samotou,
vášní a pochybnostmi především
vtipným saimonovským  jazykem a
jednotlivé situace dávají divákovi
naději a víru, že i po těch nejsloži-
tějších životních zlomech, přijde
chvíle, kdy se začne psát druhá ka-
pitola jejich š�astného života...

Hrají: Valerie Zawadská, Martina
Hudečková, David Malásek, David
Prachař.

● 16. března v 19.30 hodin
POSLEDNÍ LÉTO 
/John Murell/

Hra ze života Sáry Bernhardtové.
Někteří lidé se svým způsobem

života a svými výkony stávají mý-
ty či legendami. Mezi takové patří
bezesporu i herečka Sára
Bernhardtová. Druhá polovina 19.
století a první čtvrtina 20. století -
to je: Sarah Bernhardt. Skandální,
skvělá, neobvyklá ve vztazích ke
konvencím několika "dob", kte-
rých se účastnila vždycky velmi
aktivním a určujícím způsobem. U
nás proslavena především plakáty
Alfonse Muchy a vzpomínkami
několika pamětníků. 

Hrají: Marta Vančurová, Vlasti-
mil Harapes. 
● 20. dubna v 19.30 hodin
OKÉNKO 
/Olga Scheinpflugová/

Staropražská veselohra s písnič-
kami.

Roztomilý, nepraktický a života
neznalý profesůrek se poprvé v ži-
votě opije několika skleničkami a
zapomene, co dělal mezi půlnocí

a úsvitem. Docent etiky, Jakub
Johánek má spíše než okénko po-
řádné okno. Situace o to složitější,
že se má stát dědicem a mnozí
chtějí jeho okénko zneužít. Kolem
tohoto svědomitého nechápavce,
ocitnuvšího se ve víru činů poně-
kud neetických, se roztočí řada
bujně komických scén. Vypočítavá
správcová Dynybylová mu před-
hodí milostnou aférku s dcerun-
kou Růženou a žádá chlapské ře-
šení - sňatek. K intrice se přidá pe-
riferní chmaták Tonda a profesora
začne vydírat pro žhářství.
Dočasná porucha paměti, prová-
zená oslabením vůle a ochrnutím
mravních zábran přivede chudáka
docenta k myšlence vlastní špat-
nosti a začne o sobě pochybovat.
/Nelze zatajit, že je to úctyhodně
starý prostředek, jímž lze dosáh-
nout komiky - docent Johánek je
rodný bratr všech těch veseloher-
ních podivínů, kterým se chodí di-
váci do divadla zasmát/. Badatel
v oboru etiky je nakonec ušetřen
osudu Dona Quijota zásluhou po-
licejního komisaře, přítele Plevky
a korunního svědka, studenta
Divíška. Vynalezne kategorii "etic-
kého absolutna" a uprostřed faleš-
ného světa na něho čeká duše tak
hodná, mírná a otevřená, jako je
on sám. 

Hrají a zpívají: Květa Fialová,
Dana Batulková, Petr Štěpánek,
Jan Novotný a další.

Písničky ze staré Prahy: Točte se
pardálové, Praha je krásná, když
se den rozednívá, Z pekla štěstí,
Žižkovák, Vždy� jsme jen jednou
na světě .....  

● 4. května v 19.30 hodin
TANEC MEZI VEJCI 
/Gustav Skála/

Komedie Tanec mezi vejci je si-
tuační komedie, která se stala di-
vácky velmi atraktivní záležitostí
už proto, že obsazení tvoří vyni-
kající herci. O dobré komedii se ří-
ká, že nastavuje zrcadlo skuteč-
nosti a mluví o tom, jak vlastně ži-
jí lidé v době, o které se hraje.
Komedie Tanec mezi vejci se snaží
právě o to, aby úsměvnou formou
vyprávěla o našich drobných
trampotách a hektických stavech,
do kterých nás vhání zběsilé tem-
po, které nám vnucuje dnešní do-
ba. V závratném tempu mezi
spoustou schůzek, telefonů a mo-
bilů ani nemáme moc času se za-
stavit a zkontrolovat, jestli to
všechno není tak trochu zbytečné.

Co všechno se může stát, když
má velmi vytížený muž za ženu vel-
mi úspěšnou podnikatelku, kama-
rádí se s veselým, ale úplně nezod-
povědným člověkem, má slavit na-
rozeniny a žena je na delší služební
cestě? Když do této základní situa-
ce přibude velmi podivná uklízeč-
ka, syn si pozve kamaráda, který je
"tak trochu mimo" a všechno to při-
jede nečekaně zkontrolovat tchý-
ně? Jak se taková ošemetná situace
dá zvládnout a co to s aktéry příbě-
hu může udělat, tak právě o tom
vypráví Tanec mezi vejci.

Hrají: Ivan Vyskočil, Čestmír Řan-
da ml., Anife Ismet Vyskočilová,
Jaroslava Hanušová, Světlana
Nálepková, Monika Maláčová a dal-
ší.                Zdeňka Freivaldová

vedoucí MKS Vamberk

● 18. února ve 20.00 hodin
PLES SPORTOVNÍ
● 19. února ve 20.00 hodin
PLES STAVITELSTVÍ
● 25. února ve 20.00 hodin
PLES REPREZENTAČNÍ
● 5. března ve 20.00 hodin 
PLES HASIČSKÝ
● 11. března ve 20.00 hod.
PLES POLICIE
● neděle 13. března 9.00 -
15.30 hodin
VELIKONOČNÍ JARMARK
PRODEJNÍ VÝSTAVA 
KRASLIC, PERNÍKU, POMLÁZEK,
KERAMIKY.....
● 16. března v 19.00 hodin
POSLEDNÍ LÉTO
/Divadelní představení v před-
platném./

● 18. března ve 20.00 hod.
PLES DIVADELNÍ
Předprodej vstupenek v kancelá-
ři MK Sokolovna od 1. 3. 2005.

MĚSTSKÝ KLUB 
SOKOLOVNA VAMBERK 
PŘIJÍMÁ DÍVKY A CHLAPCE 

DO KURZU TANCE 
A SPOLEČENSKÉ 
VÝCHOVY, 
JEHOŽ ZAHÁJENÍ 
JE PLÁNOVÁNO 
NA ZÁŘÍ 2005. 
Hlásit se můžete na tel. č. 494 541
484 nebo v kanceláři Městského
klubu Sokolovna Vamberk. 

DIVADELNÍ PŘEDPLATNÉ JARO 2005

DEN TIBETU
dne 10. března 2005 od 19.00 h se v sále restaurace U Lva v Ča-
stolovicích koná BENEFIČNÍ DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ

ČILIMNÍK divadelního spolku ČERNÍ ŠVIHÁCI
BENEFICI DOTVOŘÍ VÝTVARNÉ PRÁCE DĚTÍ ZE ZŠ V ČASTO-
LOVICÍCH NA TÉMA TIBET. Zveme všechny, kteří se chtějí báječně
bavit a současně pomoci nevidomým dětem. Výtěžek bude poukázán
na pomoc škole pro nevidomé v Tibetu. Předprodej  vstupenek
najdete v Častolovicích v Levných oděvech paní Chourové
a v novinovém stánku Novákových. V Kostelci pak v Knih-
kupectví Černá-Kopecká.
ORGANIZÁTOŘI: ING. ZDENĚK PRAUS, MILOŠ MÁLEK (tel. 775
580 084), JIŘÍ HOVORKA (email: j.hovorka@seznam.cz)



10. 2. 1988 proběhla výborová
schůze oddílu, na které byly
schváleny změny ve vedení oddí-
lu. Pokladníkem se stal Ros�a
Slanina, bylo schváleno rozšíření
trenérského vedení a na školení
trenérů byli vysláni O. Koněvalík
a J. Bureš. Byli také schváleni
delegáti, kteří zastupovali oddíl
na výroční schůzi TJ Baník
Vamberk. Dne 14. 2. 1988 pro-
běhla ve sportovní hale první od-
dílová soutěž, na které byla pro-
věřena připravenost závodníků
na okresní soutěže. V březnu by-
la rozšířena spolupráce oddílu se
ZDŠ Vamberk a v rámci pomoci
škole odpracovalo 29 členů od-
dílu 72 hodin na úpravě tělocvič-
ny a přístavbě sociálního zaříze-
ní  u tělocvičny. V rámci propa-
gace Karate-dó uspořádal oddíl

i několik propagačních akcí, jako
bylo uspořádání dětského dne pl-
ného soutěží a ukázek karate v
Polské ulici. V dubnu se oddíl zú-
častnil závodů v Kostelci n. O.,
kde J.Bureš obsadil 6. místo a
Pavel Jindra 12. místo v Kata.
Zde bylo také naplánováno, že
oddíl bude pravidelně pořádat
okresní kola v soutěžích karate.
Jak bývalo zvykem, 1. května se
oddíl zařadil mezi ostatní spor-
tovce v prvomájovém průvodu,
který připomíná foto ze shromaž-
diště před hlavní budovou Žele-
záren A. Zápotockého. Jak šel
čas, oddíl se rozrůstal a tak na
páskování, které se konalo 13. 6.
1988, uspěli další nováčci na
8. kyu: M. Jedlinský, L. Melnický,
J. Hudousková, J. Mikysková,

V. Honzík, K. Čazar, R. Krauz, M.
Poláček, L. Netopil, T. Sládek,
J. Šmída, K. Kunc a J. Dušek. Na
žlutý pás odpáskovali P. Jindra a
T. Jirsa, zelený pás získal L. Lux. 

Dne 19. 8. 1988 však došlo v
oddíle k zlomové situaci, kdy při
tréninku J. Bureš nezvládl kop
na hlavu V. Honzíka a zlomil mu
dva zuby. Tuto událost řešil vý-

bor oddílu, na kterém však J.
Bureš chybu neuznal a nepřijal
důtku, kterou mu výbor uložil.
Došlo k neshodám a k rozdělení
oddílu na dvě skupiny. Většina

členů oddílu se postavila za tre-
néra O. Koněvalíka, do druhé
skupiny k J. Burešovi přešli Ča-
ban, Dušek, Slanina, Jedlinský a
Dunka. Od této doby se oddíl

rozdělil na dva, každý šel vlastní
cestou. Na podzimním pásková-
ní v Hradci Králové získali 8. kyu
M.Matějka a P.Koněvalík. 7.kyu
si vybojovali V. Honzík, J.
Hudousková, J.Mikysková a J.
Šmída. Páté kyu, tj. fialový pás
,získal L. Lux. Do roku 1989
vstoupil oddíl soutěží mezi na-
ším a oddílem z Rokytnice v
Orlických horách, na které získal
L. Lux v soutěži Kata 4. místo a
3. výkonnostní třídu a naše na-
dějné členky z dorostu získaly v
Kata 1. místo Hudousková, 2.
místo Losová, 3.místo Kouřilová.

V únoru uspořádal oddíl ukáz-
ky Karate-dó spojené s náborem.
Na ukázky do sportovní haly při-
šla stovka diváků a oddíl se roz-
rostl o dalších 35 členů, takže
nás v této době bylo 50. Pro vy-

žití členů začal oddíl pořádat
pravidelné zájezdy na plavání do
bazénu v Dobrušce. Začaly se ta-
ké projevovat schválnosti od dru-
hého oddílu, a to poškozováním
vývěsek našeho oddílu a pomalo-
váním vývěsní skříňky. Pro rozvoj
karate uspořádal oddíl ukázky i v
léčebně ODLOV v Brandýse nad
Orlicí, kde oddíl předvedl pro lé-
čené děti podstatu karate. Na dal-
ším náboru se do oddílu přihlásilo
velké množství kluků a děvčat.
Část z nich však po prvním tré-
ninku opustila touha stát se vel-
kým karatistou a už nepřišla, ale z
těch, co zůstali, vyrostli v průběhu
dalších let vynikající závodníci,
kteří získali pro náš oddíl mnoho
ocenění na soutěžích. O nich zase
příště. Ladislav Lux
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Z KRONIKY SHOTOKAN KARATE CLUB


